[THE SOUTHERN CLAIM OF THOMAS HOLT]
[DOCUMENT LIST REGARDING HOLT’S CLAIM]

1.   Petition of Thomas Holt, August 9, 1871

2. Affidavit of Witnesses, June 17, 1865

3. Officers Certificate, June 17, 1865

4. Testimony of Claimant and Witnesses, October 18, 1871

5. Statement of Thomas Holt, October 18, 1871

6. Cross Examination of Thomas Holt, October 18, 1871

7. Statement of James W. Smith, October 18, 1871

8. Cross Examination of James W. Smith, October 18, 1871

9. Statement of William Driver, October 18, 1871

10. Cross Examination of William Driver, October 18, 1871

11. Commissioner’s Certification, October 18, 1871

12. Quartermaster General’s Correspondence, August 1, 1865

13. Claimant’s Correspondence to the Commissioners of Claims, August 9, 1871

14. Receipt from the War Department, Archive Office, July 1, 1878

15. Resolution of the claim, no date shown.

[ 1 – PETITION]

Act of 3d March, 1871

Petition of Thomas Holt

Brentwood – Williamson  County, Tennessee 

For Horses, Mare & Mule

$1,210

Filed by:  James H. Embry

Of  Counsel

Washington, DC

TO THE COMMISSIONERS OF CLAIMS:

Under Act of Congress of March 3, 1871.,  Washington, DC


The petition of Thomas Holt respectfully represents:



That your petitioner is a resident of the county of Williamson, 16th District in the state of Tennessee; that his post office address is Brentwood in said county and State; and that at the time his claim and each item thereof as herein set forth accrued, he was a resident of the County of Williamson and State of Tennessee; that he is the original owner of said claim; that he has never sold, assigned, or transferred the same or any part thereof to any person; that no mortgage, bill of sale or other lien of like nature has at any time rested upon it, or any part thereof, nor has it been attached or taken in execution; that the same has not been paid by the United States or any of their officers or agents, nor have the United States any legal offset against the same or any part thereof; that he is the sole owner of the said claim, no other person being interested therein; that said claim does not contain any charge for property which was destroyed or stolen by the troops or other persons; that the rates or prices charged are reasonable and just, and do not exceed the market rate or price of like stores or property at the time and place stated; all of which your petitioner states of his own knowledge.


Your petitioner further states that he is now and was at the time the several items of his said claim accrued, as stated herein, a citizen of the United States; that he remained a loyal adherent to the cause and government of the United States, during the war of 1861.  and was so loyal before and at the time of the taking or furnishing of the property for which this said claim is made.


And your petitioner further represents, and of his own knowledge states, that on the 30 day of November, A.D. 1864, at his residence near Franklin in the State of Tennessee, County aforesaid the following property or stores were taken from—furnished by your petitioner for the use of the army of the United States, and for which payment is claimed, viz:

     1864                                                                                                                                             $         Cts.

	November 30
	
	
	

	
	Eight horse as follows                                                                              $
	1210
	

	
	One large gray mare 16 hands high                                                       200
	
	

	
	One sorrel 15 hands high                                                                       150
	
	

	
	One sorrel 15 hands high                                                                       150
	
	

	
	One bay 15 ½ hands high                                                                       175
	
	

	
	One Roan 14 hands high                                                                          85
	
	

	
	One bay horse 15 hands high                                                                 150
	
	

	
	One brown mule 14 hands high                                                             150
	
	

	
	One bay mare 15 hands high                                                                 150
	
	

	
	                                                                                                            $1210
	
	

	
	
	
	

	
	
	
	

	
	                                                                                      Balance        $1210
	
	


which said property or stores being of the kind, quantity, quality and value above stated was taken by – Robert R. Stewart belonging to the  9th Indiana Cavalry Volunteers Department of the United States Army, in the service of the United States, whose rank was Colonel Commanding Brigade of the said Regiment of said Volunteers acting as Commander of Brigade, who as your petitioner has been informed and believes was on retreat towards Nolensville and Nashville under the command of said Stewart and others and who at that time had command of the United States forces in the District in which said property was taken – furnished.


And your petitioner further represents that he has been informed and believes that the said stores or property was taken from your petitioner as above stated and removed to Nashville with the retreating forces named for the use of Company [blank] of the same Regiments thereof; that at the taking of said property , or stores, no vouchers, receipt or other writing was given therefore by the person  taking the same as aforesaid or received at any time by your petitioner.


Your petitioner further states that the claim, within and above mentioned was presented to the Quartermaster General as a paper returned for cause shown in Exhibit A of this. Exhibit B is my evidence of the persons therein named.


Your petitioner hereby constitutes and appoints William Driver Attorney-at-Law, of Nashville, Tennessee, his true and lawful attorney, with full power of substitution and association, to prosecute this his claim, and to receive a draft payable to the order of your petitioner for such amount as may be allowed, and to do all acts necessary and proper in the premises.


Your petitioner therefore prays and that his said claim may be examined and considered under the provisions of the Act of Congress approved 3d March, 1871, dated this 9th day of August, 1871








[Signed]  Thos Holt

Witnesses:   

C.H. Eastman

L.T. Cunningham

State of Tennessee

County of Davidson

Thomas Holt for himself being duly sworn, deposes and says that he is the petitioner named in the foregoing petition, and who signed the same; that the matters therein stated are true of deponent’s own knowledge, except as to those matters which are stated on information and belief, and, as to those matters, he believes them to be true; and deponent further says, that he did not voluntarily serve in the Confederate army or navy, [part missing] voluntarily furnished any stores, supplies or other material aid to said Confederate army or navy, or to the Confederate Government, or to any officer, department, or adherent of the same, in support thereof, and that he never voluntarily accepted or exercise the functions of any office whatsoever under, or yielded voluntary support to the said Confederate government.








[signed]  Thos Holt

Sworn to, and subscribed before this 9th day of August, 1871, and I certify that the affiant is to me personally known, and I read over to him this affidavit before he made oath thereto.

                                                             W.G. Ewin






 Clerk Davidson County Court

I rely upon the following witnesses, and others, to prove my loyalty:


Persons named in Exhibit B


William Driver-------------------residing in Nashville, Tennessee.


M.G.L. Claiborne  --------------residing in Nashville, Tennessee.

and also expect to prove the other facts alleged in the foregoing petition by Exhibit B

            Miss Belle F. Carithers [sic]----residing in Brentwood, Tenn.


James W. Smith------------------residing in Brentwood, Tenn.

My Post Office address is Brentwood, Tennessee,                                                                     My Counsel is James H. Embry Esq., whose Post Office address is Washington, DC.

         







[signed]  Thos Holt

Claims for Quartermasters Stores or Subsistence Supplies.

Furnished the Army of the United States.

Declaration
State of Tennessee

Davidson County

I Thomas Holt, do solemnly swear that I am a citizen of the State above named, and that I was at the date the claim hereinafter set forth originated, and have been ever since loyal to the United States; that on or about the 30th day of November, 1864, at or near the town of Franklin viz. in the 16th District in the County of Williamson and State of Tennessee, the following articles of quartermaster & property were taken from me by Colonel Robt.R. Stewart 9th Indiana Cavalry Vols. [?].  I am a citizen of Williamson County Tenn. and that the articles or property so taken, were of the full value or the sums respectively stated, viz: 

1.  One large gray mare 16 hands high, 7 years old, perfectly formed and worth $200.00

2.  One sorrel mare, 5 years old, 15 hands high, perfectly formed and worth       $150.00

3.  One sorrel mare  4 years old, 15 hands high, perfectly formed and worth 
$150.00

4.  One bay mare 5 years old, 15 ½ hands high, perfectly formed just cost me 
$175.00

5.  One roan mare 10 years old, 14 hands high, perfectly formed and worth     
$  85.00

6.  One bay horse  4 years old, 15 hands high, perfectly formed and worth     
$150.00

7.  One brown mule, 3 years old, 14  hands high, perfectly formed and worth  
$150.00

8.  One bay mare, 7 years old , 15 hands high, perfectly formed and worth        
$150.00
                   Total value of above property, twelve hundred and ten dollars       $1,210.00

That no receipt or voucher was given, the horses being taken lastly from the field by said Col. Stewart.  That Miss Belle F. Carithers and James W. Smith followed Col. Stewart and asked him to return the horses.  He (Stewart) said that it was General’s orders to take all horses, but that a receipt should be given and afterwards promised to return the horses next day, but before that time the rebel army advanced and the Union army retreated as that it was utterly impossible to get a receipt or the horses.

[part missing] that Army of the United States, viz. 9th Ind. Cav. that no payment has been made or compensation received, in any way, or from any source whatever, for the whole or any part of the main claim; that it has not been transferred to any person or persons whomsoever; and that the rates or prices charged, are reasonable and just, and do not exceed the market rates or prices of the articles at the time and place stated.  And I do solemnly swear, in presence of Almighty God, that I will henceforth faithfully support, protect and defend the Constitution of the United States, and the union of the States thereunder; and that I will in like manner, abide by, and faithfully support, all Acts of Congress passed during the existing rebellion, with reference to slaves, so long and so far  as not repealed, modified or held void by Congress, or by decisions by the Supreme Court; and that I will in like manner abide by and faithfully support all Proclamations of the President, made during the existing rebellion, having reference to slaves, so long and so far as not modified or declared void, by decision of the Supreme Court: So help me God.






[signed]  Thos. Holt

State of Tennessee 

Davidson County                                                                                                               

On this 17th day of June 1865 before me, the undersigned, Clerk of the county court in and for the County and State above named, personally appeared Thomas Holt the Claimant, and made oath to the truth of the foregoing statement, and took and subscribed the foregoing oath of allegiance, and I certify that the said affiant is a citizen of the State above named, and Williamson County.  I further certify said Holt is and has ever been loyal to the government of this United States.                                                                            

IN TESTIMONEY WHEREOF, I have hereunto signed my name and affixed my official seal, the day and year above written.

         [signed]  P. L. Michael








County Clerk

[ 2 - AFFIDAVIT OF WITNESSES ]

AFFIDAVIT OF WITNESSES

State of Tennessee 

Davidson County 

On this 17th day of June A.D., 1865, before me the undersigned Clerk of the County Court in and for the County and State above named, personally appeared Belle F. Carithers and James W. Smith residents of the County of Williamson in the State aforesaid, and known to me as credible persons, who being duly sworn, according to law, declare, that on or about the 30th day of November in the year 1864, the Quartermaster’s property described and charged for in the foregoing claim of Thomas Holt were actually taken by Col. Robert R. Stewart, 9th Indiana  Calvary for the use of the Army of the United States, and were used by said Army, viz. 9th Ind. Cav. that their knowledge of the seizure of said stores or supplies is derived from personal observation and they saw Col. Stewart and had the conversation with him stated on the foregoing page and he promised to return the said property but the sudden advance of Hood in overwhelming force prevented it being done, or a voucher being given, that the quantity charged is correct, and that the prices charged are reasonable and just, and do not exceed market rates or prices of the articles at the time and place stated.  And they further testify that they are not interested in this claim.

(I am well acquainted with Miss Belle Carithers whose name appears below and take pleasure in saying that I know her to be in all respected and lady of integrity and, most excellent standing in society  - [signed] Col. W.R. deLougal, formerly of  said [?])

[signed]  Belle F. Carithers







[signed]  Jas.W. Smith

Sworn to and subscribed before me the day and year first above written.

 IN TESTIMONY WHEREOF, I have hereunto signed my name and affixed my official seal.








[signed]  P. Michael 








County Clerk

(Mayors Office Nashville June 21, 1865    The above named James W. Smith is my nephew and a young man of truth and sincerity.

[signed] Jno. Hugh Smith

Nashville, Tenn., June 17, 1865

From the evidence submitted, I believe that Thomas Holt is and has been a loyal citizen.

[signed]  A.C. Hamblin







Lt. Col. & Med. Inspector, U.S. Army


I have known Thomas Holt for many years, particularly the years of war.  He was always loyal in the fullest sense to the United States, had a standing pass to come to Nashville and return home at pleasure. Hauled corn & forage to turn the former for citizens, later for our Army. If he wasn’t loyal no one was this side of the Mason and Dixon line.

[signed]  William Driver

[ 3 - OFFICER’S CERTIFICATE ]

OFFICER’S CERTIFICATE

To be signed by a United States Military or civil officer.

[this entire section has been crossed through]

I, Thomas Holt, do hereby authorize and empower Nashville, Tenn., to prosecute the foregoing claim and procure a draft, payable to my order, for the amount allowed on the name, with power of substitution.  Hereby revoking and countermanding all former authority that may have been given for the above specified purposes.

Witness my signature hereto, this 17th day of June 1865.

[signed]   Thos. Holt

In presence of:





[signed]  Belle F. Carithers





[signed]  Jas. W. Smith

Nashville, June 17, 1865


Having known Thos. Holt long and well, I concur fully with Mr. Driver in what he says below regarding him as to his loyalty.

[signed]   M.G.L. Claiborne








[title illegible]


I have known the Claimant, Thomas Holt for 15 years .  He is and always has been truly loyal to the Unites States.   

[signed]   William Driver








[?] Board of Claims

[ 4 – TESTIMONY OF CLAIMANT AND WITNESSES ]

No. 5850

Thomas Holt

Williamson Co., Tenn.

Testimony of Claimant

and his witnesses taken at

Nashville, Tenn.

Oct. 18th 1871

Jesse G. Frazer

Special Commissioner

Embry rec’d Oct. 27, ‘71

No. -----

CLAIM

OF

Thomas Holt

Of 

Brentwood, Williamson Co., Tennessee

$1,210.00

APPLICATION TO HAVE TESTIMONY TAKEN 

BY SPECIAL COMMISSIONER

Jesse G. Frazer

Middle District Tennessee 

By:  James H. Embry

Attorney, Washington D.C.

No.  5850

Before the Commissioners of Claims,

Under Act of Congress of March 3, 1871

In the matter of the Claim of Thomas Holt of Brentwood or near, in the County of Williamson and State of Tennessee


Comes now the Claimant before Jesse G. Frazer, Esq., Special Commissioner for the State of Tennessee Mid Dist., and represents that he has heretofore filed with the above-named Commissioners a Petition for the allowance of a claim for property taken for the use of the army of the United States, which claim, as states below, does not exceed the sum of three thousand dollars.   


That the said claim, stated by items, and excluding therefrom all such items as refer to the DAMAGE, DESTRUCTION and LOSS, and not the USE, of property; to unauthorized or unnecessary DEPREDATIONS of troops and other persons upon the property; or to RENT or compensation for the occupation of buildings, grounds or other real estate, is as follows:

	No. of Item
	QUANTITIES AND ARTICLES
	VALUE Dollars
	       Cts.

	1864
	[?] Eight Horse and Mules as follows
	
	

	Nov. 30
	1 gray mare, 16 hands high, 7 years old, sound in all respects
	       200
	00

	
	1 sorrel mare, 15 ½ hands high, 5 years old 
	       150
	00

	
	1 sorrel mare, 15 hands high, 4 years old
	       150
	00

	
	1 bay mare, 15 ½ hands high, 5 years old
	       175
	00

	
	1 roan mare, 14 highs high, 10 years old
	         85
	00

	
	1 bay horse, 15 hands high, 4 years old
	       150
	00

	
	1 brown mule, 14 hands high, 3 years old
	       150
	00

	
	1 bay mare, 15 hands high, 7 years old
	       150
	00

	
	
	
	

	
	                                                                                                       Total
	   $1210
	00



That, as stated in the Petition referred to, the property in questions was taken from Thomas Holt, of Williamson County, in the State of Tennessee for the use of a portion of the army of the United States, known as Army of the Cumberland and commanded by Major Gen’l George H. Thomas, and that the persons who took or received the property, or who authorized or directed it to be taken or furnished, were the following:

	NAME
	RANK
	CO.
	Regiment, Corps or Station

	Robert R. Stewart
	Colonel
	
	9th Indiana Cavalry

	
	
	
	


That the property was removed to lines of said Cavalry retreating towards Nashville, and used for or by said Cavalry to assist their retreat and [?] the Rebels; all this on or about the 30th day of November, in the year 1864, as appears by the petition presented to the Commissioners.


That the claimant is unable to produce the witnesses hereafter to be named before the Commissioners at the city of Washington for and because of the following reasons, to wit: On account of smallness of claim and expense of transporting evidence.


That, by the following named persons, the claimant expects to prove that, from the beginning of hostilities against the United States to the end thereof, his sympathies were constantly with the cause of the United States; that he never, of his own free will and accord, did anything or offered, or sought, or attempted to do anything, by word or deed, to injure said cause or retard its success, and that he was at all times ready and willing, when called upon, or if called upon, to aid and assist the cause of the Union, or its supporters, so far as his means and power, and the circumstances of the case permitted:

   William Driver         of          
Nashville with whom I have been intimate for many 






years and others whose Certificates will be found 






with my Petition and original bill.  Also my record 

in file at Washington, D.C.   No. 1361   My main [?] record of [?] is [?] at [?] Nashville 1863 & 1865.

That, by the following named persons, the Claimant expects to prove the taking of the property for the use of the army of the United States:

   [signed]   James Smith                 of     

 Nashville, Tenn.

   [signed]   Miss Bell Caruthers     of                        Brentwood

                    and evidence filed with 

                     my original petition.

   The claimant now prays that the testimony of the witnesses just designated be taken and recorded at such time as the Special Commissioner may designate at the reasonable cost of the said Claimant; and that due notice of the time and place of the taking thereof be given to the Claimant, or to his counsel.

Submitted on this 18th day of  October 1871.  

 [signed]   Thomas Holt   Claimant
                                         by

                                   [signed]  William Driver   Attorney
P.O. Address of Attorney:
    

 James H. Embry 

Washington, DC

[ 5 – STATEMENT OF THOMAS HOLT ]

Thomas Holt 

vs.

The Government of the United States


Thomas Holt, aged 69 years, being duly sworn to speak the truth, the whole truth, and nothing but the truth and being first examined by his Attorney, William Driver, stated as follows:
     
I have made bill marked EF.  It is correct the horses and mule were all sound and in good condition.  The prices are just.   I have never seen the stock since it was taken nor have I ever received one cent pay for them from anyone.

 [signed]  Thomas Holt

[ 6 – CROSS EXAMINATION OF THOMAS HOLT BY SPECIAL COMMISIONER ]
[Questions to be answered by Thomas Holt under oath – The questions are from the initial version, 1871]

1.    Where did you reside for six months prior to the 1st of April, 1861?  Where were you in person during the said six months?  What was your business or occupation during that period?
I lived in Williamson County, Tennessee, in 1861 and lived there ever since and was at home all the time.  My occupation [is] farmer

2.    Where did you reside from the 1st of April, 1861, to the 1st of June, 1865?  Where were you personally during that period?  What was your business of occupation during that time?  Did you change your residence during that time?  If so, when, and where was your new residence?


Answered.

3.    Did you ever pass beyond the military or naval lines of the United States and enter the rebel lines?  If so, how often, when, where, and for what purpose, and how long did you stay within the Confederate lines on each occasion?


No.

4.    Did you ever take any oath or affirmation to bear allegiance to the so-called Confederate States, or to aid or support them in any way, or to “bear true faith,” or “yield obedience to them?  If so, when and where?  State fully in regard to the same.


No.

5.    Have you ever taken any amnesty oath?  If so, when, where, and under what condition?  Have you been pardoned by the President?  If so, when and where, and upon what conditions?


No.

6.    Were you ever directly or indirectly, or in any manner, connected with the civil service of the so-called Confederate States?  If so, how, when, and where, in what capacity and for what periods?  Was any oath required of you for such service; and if so, what?


No.

7.    Did you ever hold any office or place of trust, honor, or profit under the Confederate Government, or under any of the States or territories subordinate thereto?  If so, state the nature and character of the office, the place at which and the period for which you held it?

[An answer to this question is not reflected in the records]

8.    Did you hold any clerkship, or have any agency or employment of any kind, for, or under, or for the benefit of the so-called Confederate States?  If so, state fully in regard to the same.



[An answer to this question is not reflected in the records]

9.    Were you ever, in any capacity, in the military or naval service of the so-called Confederate States, or of any State or territory subordinate thereto?


No.   

10.     Were you ever an officer or soldier, sailor or marine of the Confederate army or navy, or did you ever furnish a substitute for the Confederate army or navy, or were you, directly or indirectly, in any way connected with, or employed by or under, or for either the commissary department, quartermaster’s department, the medical department, the engineer’s department, the ordnance department, the impressment service, the provost marshal’s department, or any other bureau, branch, or department of the Confederate service?
       Did you at any time have charge of any stores or supplies for the use of the Confederate army, navy, or government, or the charge or care of trains, team or teams, wagon or wagons, vessels, boats, or other craft, or munitions of war for the use of the Confederate army or navy?  If so, state fully in regard to the same. 

No.

11.    Were you ever in any service, employment or business of any kind whatsoever for the Confederate Government, or its army or navy?

     Did you ever furnish any aid, or any supplies or stores, or property of any kind to or for the so-called Confederate States, or any State in rebellion, or to the army, navy, militia, home-guards, armed forces, or military organizations thereof, or for any officer, soldier, or sailor thereof?  If so, state fully in regard to the same.

     Did you ever give any information to any officer, soldier, or sailor of the Confederate army or navy, or to any person employed by, or for the so-called Confederate States, or acting on their behalf, or for their benefit, which might aid in any way any military or naval operations carried on against the United States?  State fully in regard to the same.


No.

12.    Were you in any manner employed in the manufacture of munitions of war, of clothing, of boots, shoes, saddles, harness, or leather, of equipment for soldiers, or of any stores or supplies for the use of the Confederate army or navy, or were you in any way employed by, or did you aid or assist others engaged in such manufacture?  If so, state when and where, and by or for whom you were so employed, and for what period of time.


No.

13.    Were you ever, directly or indirectly, employed in the collection, impressment, or purchase, or the sale of stores, supplies, or any property for the use or benefit of the Confederate Government, or any State in rebellion, or the army, navy, or other forces thereof?

Did you have any interest or share in contracts with, or purchases for, the Confederate Government, or its army or navy, or any State in rebellion, or its forces?  If so, state fully all particulars.


No.

14.    Were you ever engaged in blockade running or illicit traffic, or intercourse between the lines, or were you ever in any way interested therein?

         Did you ever have any interest or share in any goods, wares, merchandise, stores, or supplies brought into or exported from the so-called Confederate States during the war?  If so, state fully all particulars.


No.

15.   Did you leave the so-called Confederate States between 19th of April, 1861, and 19th of April, 1865?  If so, when and how did you leave;  where did you go; for what purpose; how long were you absent; in what business were you engaged while absent, and when and to what place did you return in the so-called Confederate States? 


No.

16.    Were you the owner, or part owner, or in any way interested in any vessel used in navigating the ocean to or from any port in the Confederacy, or upon any waters in the Confederacy; if so, what vessels, when and where employed, and in what business.


No.

17.    Were you ever arrested by the Confederate Government, or by any officer, soldier, or other person professing to act therefor, or for any State in rebellion; if so, when where, by whom, and how long were you kept under arrest; how did you get released?

Did you, for the sake of being released, or upon release, take any oath of any kind to the Confederate Government; if so, what? (Put the same questions as to arrest by the United States Government, etc.)


No.

18.    Was any of your property ever taken by the Confederate authorities, or by any officer, soldier, or other person acting or assuming to act on their behalf, or in behalf of any State in rebellion; if so, what property, when and for what use, and have you received pay therefor?


The Confederates took from me [?] horses and mules.  I did not know their name or rank.  I got no pay.

19.    Were you ever threatened with damage, or injury to your person, family, or property on account of your Union sentiments; if so, state when, by whom, and what the threats were?


No.

20.    Were you ever molested or in any way injured on account of your Union sentiments?  If so, state fully all the particulars.


No.

21.    Did you ever contribute anything – any money or property – in aid of the United States Government, or in aid of the Union army or cause?  If so, state fully as to the same.


No.

22.    Did you ever do anything for the United States Government or its army, or for the Union cause during the war?  If so, state fully what you did?


No.

23.    Had you any near relatives in either the Union or Confederate armies; if so, state who and how related to you.

Did you contribute anything to supply them with military equipments, or with money?  State fully as to the same.


I had two sons in the Confederate army named Herbert and John Holt.  I gave them no aid but I offered one of them $10,000 to stay out of the Confederate service.

24.    Have you owned any Confederate bonds, or any interest or share therein; or had any share or interest in any loans to the Confederate Government; or did you in any way contribute to support the credit of the so-called Confederate States during the late rebellion?


No.

25.    Have you ever given aid and comfort to the rebellion?  If so, state fully all the circumstances.


No.

26.    Were you ever engaged in making raids into the United States from Canada, or engaged in destroying the commerce of the United States in the lakes and rivers adjoining Canada?


No.

27.    Were you ever engaged in holding in custody, directly or indirectly, any persons taken by the rebel Government as prisoners of war, or any person imprisoned or confined by the Confederate Government, or the authorities of any State in rebellion, for political causes; if so, when, where, and under what circumstances; in what capacity were you engaged, and what was the name, rank, and command of your principal?


No.

28.    Were you ever a member of any society or association for the imprisonment, expulsion, execution, or other persecution of any persons on account of their loyalty to the United States, or did you ever assist in such acts?


No.

29.    Were you ever a paroled prisoner of the United States;  if so, when and where, and by whom paroled?    


No.

30.    Have you ever held any office in the Army or Navy of the United States?  Were you educated by the United States at the Military Academy at West Point, or at the United States Naval Academy?


No.

31.    Did you ever receive any pass from any officer of the Confederate Government, or from any person having or assuming to have authority to issue the same; if so, who gave you the pass; for what purpose; for what period of time; did you sign or swear to any promise or obligation in order to get it, or swear or promise to “bear true faith and yield obedience to the Confederate States;” did you use the pass, and for what purpose?


I received no pass.

32.    Are you or were you under the disabilities imposed by the Fourteenth Article of the Amendments to the Constitution of the United States?  Have you held any office under the United States Government since the war; if so, what office; and did you take the (so-called) “iron-clad” oath?

No.

33.    At the beginning of the rebellion did you sympathize with the Union cause, or with the rebellion?  What were your feelings and what was your language on the subject? On which side did you exert your influence and cast your vote?  What did you do, and how did you vote?  How did you vote on ratifying the ordinance of secession? After the “ordinance” of secession was adopted in your State did you adhere to the Union cause, or did you “go with the State?”


I voted for the Union in July 1861.  I voted for separation in June 1861, and did not vote in August 1861.  I was for the Union but could not vote against separation as my personal safety required me to do so.

34.    In conclusion, do you solemnly declare that, from the beginning of hostilities against the United States to the end thereof, your sympathies were constantly with the cause of the United States; that you never, of your own free will and accord, did anything, or offered, or sought, or attempted to do anything, by word or deed, to injure said cause or retard its success, and that you were at all times ready and willing, when called upon, or if called upon, to aid and assist the cause of the Union, or its supporters, so far as your means and power, and the circumstances of the case permitted?


My sympathies were not with the United States during the hostilities, but they were with the South.  After the Confederate government was organize, I was for the Confederacy; but if I had my choice, I would have preserved the Union.  I had passes during the whole war from the federal authorities, and was never doubted.

[Questions as to the taking or furnishing of the property] 

1.    Were you present when any of the articles of property specified in the claimant’s petition were taken?


I was.

2.    Did you see any of them taken?  If so, specify the articles you saw taken.


I saw them take all the articles charged for.

3.    Did you see any of the articles named in the petition taken, other than those you have specified?


No.

4.    When and where and by whom were the articles taken, which you say you saw taken?


Nov. 1864.  from my place in Williamson County by Robt. Stewart’s command.

5.    Who were present when you saw them taken?


James Smith and Miss Bell Caruthers [sic].

6.    Was any United States officer, either commissioned or non-commissioned, present at the taking?  If so, state his name, rank, regiment, and the command to which he belonged.  Did he order the property to be taken?  Did he say anything about the taking?


Col. Stewart don’t know his regiment.  He ordered the property to be taken.

7.    Describe how the property was taken, and give a full account of all you saw done, or heard said, upon the occasion of the taking.


I heard nothing said but they were taken out of the wagon which was hauling corn out of the field.

8.    How was the property removed, by soldiers, or in wagons, or in what manner?  State fully as to each article taken and removed.


Led and rode off.

9.    To what place was it removed?  Did you follow it to such place, or see it, or any portion of it, at any such place, or on its way to such place?  How do you know the place to which it was removed?


Don’t know.

10.   Do you know the use for which the property was taken?  What was the use, and how do you know it?  Did you see the property so taken used by the United States Army?  Did you see any part of the property so used?  State fully all you know as to the property or any of it having been used by the army; and distinguish between what you saw and know, and what you may have heard from others, or may think, or suppose, or infer to be true.


Don’t know.

11.  Was any complaint made to any officer on account of such taking?  If so, state the name, rank, and regiment of the officer.  What did he say about it?  State fully all that he said.

           Mr. Smith made complaint about the taking.

12.  Was any voucher or receipt for the property asked for; if so, of whom asked?  State name, rank, and regiment.  Was any receipt or paper given?  If so, produce it, or state where it is and why it is not produced.  If no voucher or receipt was given, state why none was given, and if refused, why it was refused; state all that was said about it.  State fully all the conversation between any officer or other person taking the property, and the claimant or any one acting for him.

          I heard none asked for.

 13.  Was the property or any of it taken in the night-time?  At what hour of the day, (as near as you can tell) was it taken?  Was any of the property taken secretly, or so that you did not know of it when taken?    

         In anytime publicly.

14.  When the property was taken was any part of the army encamped in that vicinity?  If so, state how far from the place where the property was taken, and what was the company, regiment, or brigade there encamped.  How long had it been encamped there?  How long did it stay there, and when did it leave?  Had there been any battle or skirmish near there, just before the property was taken?  Did you know the quartermasters, or any of them, or any other officers of the army for whose use the property is supposed to have been taken?

         No, for they were on a march.  I knew no Qu.Masters.

15.  Describe clearly the condition of the property when taken, and all that tends to show its value at the time and place of taking.  Thus, if corn, was it green, or ripe?  Had it been harvested?  Was it in the shock or husked, or shelled?  Where was it?  If grain, was it standing; had it been cut; was it in shocks; or in the barn or in stacks; had it been threshed?  If horse, mules, or cattle, state when they were taken, how taken, and fully their condition, age, and value.  Have you talked with claimant about their value?  

        The property was all in good condition and fat.  They were from 4 to 8 years old.

16.  What means have you of knowing quantity taken?  How much did you see taken and removed?  What quantity was taken in your presence?  As to quantity distinguish carefully as to what you saw and know, and what you may think or believe from what you have heard from others.

        I raised it and was all my own property.

17.  If you have testified as to the taking of wood; how do you know it was taken?  How do you know the quantity?  Was it measured?  By whom?  What was the kind, quality, and value of the wood?  Was it taken in the tree standing?  Or had it been cut?  Where was it taken?

        [There is no record reflecting an answer to this question]

18.  If rails were taken; did you see them taken; how taken; in wagons, or by soldiers?  To what place taken?  How do you know, and what do you know as to the quantity taken?  Were the rails new or old?  Did officers try to prevent their being taken?  Was any complaint made to officers on account of the taking?

        [There is no record reflecting an answer to this question]

19.  Do you know, suppose, or believe that the property described in each item was taken for the actual use of the army, and not for the mere gratification of individual officers or soldiers already provided by the Government with such articles as were necessary or proper for them to have?

          I do, for the regular army took it.

20.  Do you know, suppose, or believe it was taken in consequence of the failure of the troops of the United States to receive from the Government in the customary manner, or to have in their possession at the time, the articles and supplies necessary for them, or which they were entitled to receive and have?

       I do.

21.  Do you know, suppose, or believe that it was taken in consequence of some necessity for the articles taken, or similar articles; which necessity justified the officers or soldiers taking them?

       I do.

22.  Do you know, suppose, or believe it was taken for some purpose so necessary, useful, beneficial, or justifiable as to warrant or require the Government to pay for it?

       I do.

23.  Do you know, suppose, or believe that it was taken by, or under the order or authority of some officer, or other person connected with the army, whose rank, situation, duties, or other circumstances at the time authorized, empowered, or justified him in taking it, or ordering it to be taken.

      The party was commanded by an officer ad I suppose he had said power.

24.  [The question for answer #24 is unknown]

      There was between 300 and 400 acres in my place worth then about  $60 per acre and now about the same.

25.  [The question for answer #25 is unknown]

      This claim has been presented to the Government before but has never been paid.

[signed]   Thos Holt

[ 7 - STATEMENT OF JAMES W. SMITH ]

Thomas Holt   

vs.    

The Government of the United States


J.W. Smith, aged 22 years being duly sworn to speak the truth, the whole truth, and nothing but the truth and being first examined by Claimant’s Attorney, Wm. Driver, stated as follows:


I resided with Thomas Holt, the claimant, in fall of 1864.   A division of United States Cavalry under command of Robert Stewart retreating from or near Franklin took with them seven horses, and one mule, the property of Claimant all good farm stock.  I followed them with Miss Bell Caruthers and begged Colonel Stewart to return the stock or give receipt for them, in particular a very fine riding mare.  They said if we would meet on the hills of [?] next day he would either return the horses or give vouchers for them.  The fighting at Franklin began early next day and a cavalry fight around the farm.  The horses were moved [?] with the retreating force.  I never saw them afterwards.  I remained at Mr. Holt’s one month afterwards, would have known if the horses had been returned or paid for.  Horses was high at the time.  I think the bill marked EF is correct.  Mr. Holt never spoke of Politicks [sic], stayed at home.  Was very kind to federal soldiers.  Had a sick one in his house two months until he was well.  He belonged to 9th In. Cavalry.   Mr. Holt often fed Federal Soldiers.  Also buried such of their dead as fell around his place.  His house was full of Federals feeding at his table.  When a retreat was ordered, a Rebel battery having thrown shells over the house at the time’

[ 8 - Cross Examination of J.W. Smith by Special Commissioner ]

1.    Were you present when any of the articles of property specified in the claimant’s petition were taken?

     I was

2.    Did you see any of them taken?  If so, specify the articles you saw taken.   

     I saw them take seven horses and one mule.

3.    Did you see any of the articles named in the petition taken, other than those you have specified?

     I saw them take nothing else.

4.    When and where and by whom were the articles taken, which you say you saw taken?

     In December 1864, I saw them take the horses from the Claimant’s premises.  Taken by Colonel Stewart under General Thomas.

5.    Who were present when you saw them taken?    

     Miss Belle Caruthers, Mrs. Holt and the parties who got them.

6.    Was any United States officer, either commissioned or non-commissioned, present at the taking?  If so, state his name, rank, regiment, and the command to which he belonged.  Did he order the property to be taken?  Did he say anything about the taking?

     Several but I did not know the name or rank of any except Col. Stewart.  He said he would return or pay for the horses if they would meet here next day.  The battle came on next day and nothing was done.

7.    Describe how the property was taken, and give a full account of all you saw done, or heard said, upon the occasion of the taking.

       The stock was led and rode away.

8.    How was the property removed, by soldiers, or in wagons, or in what manner?  State fully as to each article taken and removed.

       By soldiers.

9.    To what place was it removed?  Did you follow it to such place, or see it, or any portion of it, at any such place, or on its way to such place?  How do you know the place to which it was removed?

       I do not know.

10.   Do you know the use for which the property was taken?  What was the use, and how do you know it?  Did you see the property so taken used by the United States Army?  Did you see any part of the property so used?  State fully all you know as to the property or any of it having been used by the army; and distinguish between what you saw and know, and what you may have heard from others, or may think, or suppose, or infer to be true.

       I do not.

11.  Was any complaint made to any officer on account of such taking?  If so, state the name, rank, and regiment of the officer.  What did he say about it?  State fully all that he said.

       No.

12.  Was any voucher or receipt for the property asked for; if so, of whom asked?  State name, rank, and regiment.  Was any receipt or paper given?  If so, produce it, or state where it is and why it is not produced.  If no voucher or receipt was given, state why none was given, and if refused, why it was refused; state all that was said about it.  State fully all the conversation between any officer or other person taking the property, and the claimant or any one acting for him.

       No.

13.  Was the property or any of it taken in the night-time?  At what hour of the day, (as near as you can tell) was it taken?  Was any of the property taken secretly, or so that you did not know of it when taken?

       In the day time publicly in the morning.

14.  When the property was taken was any part of the army encamped in that vicinity?  If so, state how far from the place where the property was taken, and what was the company, regiment, or brigade there encamped.  How long had it been encamped there?  How long did it stay there, and when did it leave?  Had there been any battle or skirmish near there, just before the property was taken?  Did you know the quartermasters, or any of them, or any other officers of the army for whose use the property is supposed to have been taken?

      No.

15.  Describe clearly the condition of the property when taken, and all that tends to show its value at the time and place of taking.  Thus, if corn, was it green, or ripe?  Had it been harvested?  Was it in the shock or husked, or shelled?  Where was it?  If grain, was it standing; had it been cut; was it in shocks; or in the barn or in stacks; had it been threshed?  If horse, mules, or cattle, state when they were taken, how taken, and fully their condition, age, and value.  Have you talked with claimant about their value?   

       In good [?] condition for farming use.  I did not talk to Claimant about its value.

16.  What means have you of knowing quantity taken?  How much did you see taken and removed?  What quantity was taken in your presence?  As to quantity distinguish carefully as to what you saw and know, and what you may think or believe from what you have heard from others.

       I worked and rode the horses.

17.  If you have testified as to the taking of wood; how do you know it was taken?  How do you know the quantity?  Was it measured?  By whom?  What was the kind, quality, and value of the wood?  Was it taken in the tree standing?  Or had it been cut?  Where was it taken?

        [There is no record reflecting an answer to this question]

18.  If rails were taken; did you see them taken; how taken; in wagons, or by soldiers?  To what place taken?  How do you know, and what do you know as to the quantity taken?  Were the rails new or old?  Did officers try to prevent their being taken?  Was any complaint made to officers on account of the taking?

        [There is no record reflecting an answer to this question]

19.  Do you know, suppose, or believe that the property described in each item was taken for the actual use of the army, and not for the mere gratification of individual officers or soldiers already provided by the Government with such articles as were necessary or proper for them to have?

        I do for they told me so.

20.  Do you know, suppose, or believe it was taken in consequence of the failure of the troops of the United States to receive from the Government in the customary manner, or to have in their possession at the time, the articles and supplies necessary for them, or which they were entitled to receive and have?

        I do not know.

21.  Do you know, suppose, or believe that it was taken in consequence of some necessity for the articles taken, or similar articles; which necessity justified the officers or soldiers taking them?

        I do.

22.  Do you know, suppose, or believe it was taken for some purpose so necessary, useful, beneficial, or justifiable as to warrant or require the Government to pay for it?

        I do.

23.  Do you know, suppose, or believe that it was taken by, or under the order or authority of some officer, or other person connected with the army, whose rank, situation, duties, or other circumstances at the time authorized, empowered, or justified him in taking it, or ordering it to be taken.

        I do not know.

                    



[signed]     J.Woods Smith

[ 9 - Statement of William Driver ]


William Driver ages 69 years being duly sworn stated as follows.

I am well and intimately acquainted with Thomas Holt of Williamson County, knew him during the entire war, talked with him at our Capitol after his entire sympathy expressed to me was with our government.  With two sons in the Rebel Army he never seemed to falter.  He took oath of allegiance to United States early in 1862.  I kept it.  Had a pass through our lines from Headquarters here without any other restriction than the privilege of [?] if found necessary.  Hauled [?], hay, corn and oats for both citizen and soldier and I never heard any one doubt his loyalty. 

[ 10 - Cross Examination of William Driver by Special Commissioner ]

I do not know how he voted.  I was a Union man, myself, and he knew I was and I knew he was.  His reputation and well known Unionism was such that he could not prove his loyalty to the Confederacy.

[signed]   William Driver


[ 11 - Commissioner’s Certification ]


I, Jesse G. Frazer, Commissioner of the United States Circuit Court for the Middle District of Tennessee, at Nashville, do hereby Certify that the foregoing Depositions of Thomas Holt Claimant of Davidson County State of Tennessee, and  J.W. Smith and William Driver witnesses, were taken before me as stated in the Caption and reduced to writing in my presence and in the presence of the claimant and his Attorney, William Driver Esq., at Nashville, County of Davidson and State of Tennessee, on this the 18th day of October  A.D., 1871, the same to be read as evidence in the case of Thomas Holt  Claimant, vs. the Government of the United States.  That I am not of kin or Counsel to the Claimant, and that I have no interest, directly or indirectly in this case:  and I do further certify that the Claimant and his witnesses were first sworn to speak the truth, the whole truth, and nothing but the truth:  That the Claimant and his witnesses, signed each his own signature in my presence and that the signatures thereto are in their own proper hand writing.


That the Claimant and witnesses were examined separately and apart and out of the hearing of each other.

IN TESTIMONY WHEREOF, I hereto set my hand and affix my Seal of Office, at Office, in Nashville, Tennessee, on this the 18th day of October A.D., 1871. and of the Independence of the United States, the 95 year.

[signed]    Jesse G. Frazer





Commissioner of the United States Circuit Court for the 






Middle District of Tennessee.
[ 12 - Quartermaster General’s Correspondence ]

QUARTERMASTER GENERAL’S OFFICE.

Washington, D.C., August 1st, 1865.

Alexander S. Bradley, Esq.

Nashville, Tenn.


Sir

The claims by you in favor of Daniel Eaton ($110.00) and Thomas Holt ($1,210.00) have been rejected and the papers are herewith respectfully returned.  


The evidence is not sufficiently clear that their property was taken for the use of and actually used by the U.S. Army.


Captain W.W. Walden and Colonel Robert R. Stewart are not proper officers as contemplated in the Act of July 4th 1864 Chap. Jeff’s to receive property for this department and charge its appropriations with the amount of these claims.

Very Respectfully






By Order of the Q.M. General 

[signed]  James A. Ekin





Bvt. Brig. General Q.M. Dept.

[ 13 - Claimant’s Correspondence to the Commissioners of Claims ]


Nashville, Tenn., August 9th, 1871, To the Honorable Commissioner of Claims under act of March 3rd, 1871.  Your Petitioner respectfully represents that at the time the horses were taken for which the claim herein named was taken the army of the United States was retreating towards Nashville [?]  Taken from my[?] for the use of the retreating forces.  It was a military [?] of course, if not it was the military power of the United States retreating before their more powerful enemy hastening for shelter to the stronghold of Nashville.  Whether the officers taking the horses were acting properly or no, I am no judge.  But one thing is certain their commands were on a [?] and my horses were taken by then to help [?].  They were good and true officers and as such by the Rules of Usage of War was justified in saving their Command at all hazards,  If the government does not recognize their act on this basis.  The common law of the does and  Law of the Land does and by that I shall hold them accountable wherever I find them.  

                                                     [signed]  Thos. Holt.

[ 14 - Receipt from the War Department’s Archive Office ]

#5850   -

ARCHIVE OFFICE, WAR DEPARTMENT, 

July 1,1878.  Book 3.  Letters Sent page 325.  Case of Thomas Holt, Williamson County, Tennessee.  

On the 7th of May 1863 one Thomas Holt sold to C.S. Quartermaster’s Department, corn and fodder to the amount of $148.00.  The locality of this transaction not stated.   No signature.  (see envelope)

[ 15 – RESOLUTION OF THE CLAIM ]                                         

No. 5850

The claim of Thomas Holt, of Williamson County.

	No. of Item
	NATURE OF CLAIM
	Amount Claimed
	Amount Allowed
	Amount Disallowed

	
	November 1864
	
	
	

	1
	1 grey horse
	200.00
	-------
	200.00

	2
	1 sorrel mare
	150.00
	------
	150.00

	3
	1 sorrel mare
	150.00
	------
	150.00

	4
	1 bay mare
	175.00
	------
	175.00

	5
	1 roan mare
	85.00
	------
	85.00

	6
	1 bay horse
	150.00
	------
	150.00

	7
	1 brown mule
	150.00
	------
	150.00

	8
	1 bay mare
	150.00
	------
	150.00

	
	
	$1210.00
	------
	1210.00


REMARKS.

 The claimant voted for separation June 1861.  He says his sympathies were not with the U.S. but with the South – That after the confederate government was organized, he was with the confederacy.  Claim Disallowed.

[signed]  A.O. Aldis





[signed]   O. Ferriss

Commissioner of Claims

